
Gratis	OV	voor	ouderen	met	een
krappe	beurs	in	coalitieakkoord
Door	Julie	d'Hondt	-	Statenlid

Vervoersarmoede	is	een	belangrijk	probleem	waar	met	name
ouderen	met	een	krappe	beurs	veel	mee	te	maken	hebben.
Gratis	Openbaar	Vervoer	kan	een	manier	zijn	om	sociaal
isolement	tegen	te	gaan	en	deze	kwetsbare	groep	te	helpen

zelfstandig	deel	te	kunnen	nemen	aan	activiteiten.	De	PvdA-fractie	is	er	dan	ook	trots	op	dat
een	proef	voor	gratis	OV	voor	ouderen	in	het	collegeakkoord	'Nieuwe	Energie	voor	Utrecht'	is
opgenomen.	Daarmee	wordt	één	van	de	meest	concrete	punten	uit	ons	verkiezingsprogramma
verwezenlijkt.

De	PvdA-fractie	heeft	eind	vorig	jaar	onderzoeksbureau	Mobycon	opdracht	gegeven	om	uit	te
zoeken	wat	de	effecten	en	de	resultaten	zijn	van	gratis	Openbaar	Vervoer.	Daarvoor	hebben	zij
een	aantal	bestaande	projecten	onderzocht	en	ook	doorgerekend	wat	de	kosten	voor	de
provincie	Utrecht	zouden	zijn.	Ze	kwamen	uit	bij	de	doelgroep	'ouderen	met	een	krappe	beurs'
(130%	van	het	Wettelijk	Sociaal	Minimum),	omdat	voor	deze	groep	de	effecten	van	gratis	OV	op
het	tegengaan	van	eenzaamheid	het	grootst	blijken	te	zijn.	In	de	provincie	Utrecht	gaat	het	dan
om	zo'n	30.000	65+'ers.	Om	de	kosten	zo	laag	mogelijk	te	houden	en	de	spits	niet	nog	verder	te
belasten	is	gekozen	voor	een	proef	in	de	daluren,	wanneer	de	meeste	bussen	nog	genoeg
zitplaatsen	over	hebben.	

Hoe	de	proef	er	precies	uit	gaan	zien	moet	de	komende	tijd	nog	verder	worden	uitgewerkt.
Mobycon	heeft	berekend	dat	deze	variant	ongeveer	1	miljoen	euro	per	jaar	kost,	hoervoor	zal
geld	gereserveerd	worden	in	de	komende	begroting	(al	zal	het	plan	naar	verwachting	nog	niet
operationeel	zijn	vanaf	begin	2020).	Belangrijk	is	dat	het	voor	ouderen	niet	al	te	ingewikkeld
moet	zijn	om	hier	gebruik	van	te	maken.	Verantwoordelijk	gedeputeerde	is	Arne	Schaddelee
van	de	ChristenUnie	(mobiliteit).	De	PvdA-fractie	gaat	er	samen	met	het	college	alles	aan	doen
om	deze	proef	de	komende	vier	jaar	tot	een	succes	te	maken!

Een	pas	op	de	plaats	voor	het
PAS
Door	Annet	Krijgsman	-	commissielid

Afgelopen	periode	heb	ik	me	al	ingezet	als	commissie-	en
Statenlid	voor	de	PvdA.	Op	19	juni	ben	ik	opnieuw
beëdigd	als	commissielid.	Ik	ga	me	deze	periode	onder
andere	bezighouden	met	wetgeving,	milieu,	klimaat,
luchtkwaliteit	en	gezonde	leefomgeving.	Ik	heb	zin	om

weer	aan	de	slag	te	gaan!
	
Afgelopen	weken	is	er	veel	te	doen	geweest	om	het	PAS,	oftewel	het	Programma	Aanpak
Stikstof.	Kort	door	de	bocht	was	dit	programma	een	ingenieuze	manier	om	te	zorgen	dat	er
gebouwd	kon	worden	door	het	in	de	toekomst	aanleggen	van	natuur.	Dachten	we.	In	feite	was
het	een	manier	om	maar	overal	te	kunnen	bouwen	en	te	zorgen	voor	economische	groei,	ten
koste	van	zo’n	beetje	alles.	De	natuur,	biodiversiteit	gezondheid	van	mensen	…	We	kunnen	niet
zo	doorgaan!
	
Echter,	het	hoogste	rechtsorgaan	heeft	een	streep	gezet	door	deze	regeling.	Dat	betekent	dus
dat	de	bouw	van	projecten	niet	door	kan	gaan,	omdat	de	vergunning	nu	niet	afgegeven	mogen
worden.	Wat	betekent	dat	nu	voor	onze	provincie?	De	verwachting	is	grote	projecten	niet	door
kunnen	gaan.	Voor	mij	als	inwoner	van	de	aangrenzende	wijk	en	liefhebber	van	Amelisweerd
zou	ik	het	niet	bepaald	erg	vinden	als	de	A27	niet	verbreed	gaat	worden.		Maar	bijvoorbeeld	ook
de	aanleg	van	bedrijventerreinen	en	de	Noordelijke	randweg	Utrecht		staan	op	losse	schroeven.
Het	is	wachten	op	de	uitspraak	van	de	rechter.
	
Maar	in	sommige	gevallen	mogen	ook	koeien	de	weide	niet	meer	in.		Dat	komt	omdat	in	de
mest	van	koeien	juist	veel	stikstof	en	ammoniak	zit	en	dit	zijn	stoffen	die	slecht	zijn	voor	de
bodem	en	de	natuur.	Maar	weidegang	is	nou	juist	de	meest	natuurvriendelijk,	oer-Hollandse
manier	van	het	houden	van	koeien.		De	landbouw	heeft	door	de	mest	een	aandeel	van		45%	in
deze	‘vervuiling’.	Hier	moeten	we	dus	wat	aan	gaan	doen.	Moeten	wij	als	Nederland	wel	willen
dat	we	de	hele	wereld	voedden?	Dat	honderden	varkens	stikken,	omdat	de	elektra	in	een	stal
uitvalt	waardoor	ze	geen	zuurstof	meer	krijgen?		We	moeten	dus	goed	gaan	nadenken		hoe	we
daar	mee	om	willen	gaan.	Collega	en	Statenlid	Wilma	de	Boer	denkt	al	na	over	een	lange
termijn	visie	op	de	landbouw.
	

Even	voorstellen:	Mohamed	Talhaoui
Door	Mohamed	Talhaoui	-	commissielid	

Ik	ben	Mohamed	Talhaoui,	36	jaar	jong.	Ik	ben	geboren	en
getogen	in	Utrecht	in	de	wijk	Kanaleneiland.	Daar	heb	ik	een
onbezorgde	jeugd	gehad,	ondanks	alle	problemen	die	er
soms	ook	nu	nog	spelen.	Ik	ben	getrouwd	en	vader	van	2
jonge	kinderen,	we	wonen	sinds	een	paar	jaar	in	Leidsche
Rijn.

Na	mijn	studie	Bedrijfseconomie	ben	ik	in	het	onderwijs
gegaan	om	lessen	te	verzorgen	en	als	decaan	vmbo	heb	ik	veel	contact	met	verschillende
scholen	over	de	gehele	provincie.	Europees	ben	ik	eerder	een	succesvolle	campagne	gestart
om	de	belangrijkste	protestleider	van	Marokko	genomineerd	te	krijgen	voor	de	Sakharov-
mensenrechtenprijs	2018.

Het	allerbelangrijkste	dat	ik	heb	meegekregen	is	goed	onderwijs.	De	kansen	die	we	kinderen
bieden	zijn	cruciaal	in	jonge	mensenlevens.	Het	is	dan	ook	ontzettend	belangrijk	dat	iedereen
mee	kan	doen	en	dezelfde	kansen	krijgt.

School	en	werk	moeten	goed	op	elkaar	aansluiten.	Daar	horen	ook	stageplekken	bij	en	de	uitval
van	jongeren	moeten	we	stevig	tegengaan.	We	hebben	die	jongeren	hard	nodig	voor	onze
economie.

De	PvdA	is	voor	mij	het	enige	antwoord	op	de	verdelingsvraagstukken	waar	we	in	Utrecht	en
Nederland	mee	kampen.	Wij	weten	wat	eerlijk	delen	is,	hoe	we	zorgen	voor	gelijke	kansen	en
hoe	we	banen	creëren.	Tegelijkertijd	zorgen	we	voor	diegenen	die	dat	het	hardst	nodig	hebben.
Dat	zijn	voor	mij	belangrijke	thema's,	bovendien	zijn	ze	met	elkaar	verbonden.

Ik	heb	me	beschikbaar	gesteld	voor	de	Provinciale	Staten	omdat	ik	goede	ideeën,	kennis	en
ervaring	heb	en	ik	wil	graag	mijn	verantwoordelijkheid	nemen:	ik	kan	wel	van	alles	wat	vinden
maar	ik	wil	het	dan	ook	graag	zelf	waar	maken!

Op	de	beleidsterreinen	onderwijs,	arbeidsmarkt	en	economie	zet	ik	me	het	liefst	in.	Gezien	mijn
ervaring	en	gedrevenheid	op	deze	terreinen	zal	ik	me	hiervoor	de	komende	jaren	intensief	gaan
inzetten.
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Terugblik
De	verkiezingen	liggen	alweer	een	tijdje	achter	ons	en	inmiddels	is	er	een	nieuw	coalitieakkoord
én	een	nieuw	college	.	Namens	de	PvdA	is	Rob	van	Muilekom	geinstalleerd	als	gedeputeerde.
Hij	zal	in	deze	nieuwsbrief	iets	vertellen	over	zijn	eerste	weken	als	gedeputeerde.	Daarnaast
heeft	de	Statenfractie	heeft	twee	nieuwe	commissieleden	verwelkomd	die	zich	in	deze
nieuwsbrief	aan	u	voor	zullen	stellen	en	er	is	een	nieuwe	fractievoorzitter.	Veel	ontwikkelingen
dus!	Veel	leesplezier	gewenst	en	de	fractie	wenst	u	een	hele	prettige	zomer	toe!

De	eerste	3	weken	als
gedeputeerde	voor	de	PvdA
Door	gedeputeerde	Rob	van	Muilekom

Nog	steeds	ben	ik	erg	trots	op	het	ambitieuze,	sociale	en
groene	coalitieakkoord	dat	de	PvdA	mede	invulling	heeft
gegeven.	Na	de	installatie,	die	voor	ons	plaatsvond	op	5	juni,
ben	je	dan	ook	direct	gedeputeerde	en	daarmee
verantwoordelijk	voor	de	zaken	die	spelen	in	je	portefeuilles.
Hoewel	veel	mensen	met	je	willen	kennismaken	en	iedereen	je
iets	wil	vertellen	over	wat	er	speelt	in	onze	mooie	provincie	
hebben		de	woningbouw	en	het	erfgoed	veel	aandacht
gekregen.

Zeker
zijn	van
een
eerlijke
toekomst

Woondeal,	topmeeting,	vastgoedmonitor	en	verduurzamen	

Het	bouwen	van	woningen	in	de	provincie	leeft	enorm	en	daar	heb	ik	de	eerste	3	weken	dan
ook	al	veel	tijd	ingestoken.	Het	is	goed	dat	nu	ook	het	ministerie	van	Binnenlandse	Zaken	en
Wonen	vindt	dat	de	woningtekorten	in	de	regio	Utrecht	extra	aandacht	nodig	hebben.	Maandag
24	juni	heb	ik	met	minister	Ollongren	en	de	wethouders	van	de	U16-gemeenten	een	woondeal
gesloten,	waarbij	we	op	veel	punten	de	samenwerking	gaan	versterken.	We	hebben	daarnaast
een	bijeenkomst	gehad	met	de	woningbouwcorporaties	in	en	om	de	stad	Utrecht	over	hoe	zij
het	bouwen,	de	renovatie	en	de	verduurzaming	van	woningen	kunnen	gaan	oppakken.	Tot	slot
was	er	een	topmeeting	met	vertegenwoordigers	van	de	Utrechtse		gemeenten,	de
projectontwikkelaars,	beleggers,	het	ministerie	van	BZK,	de	Woonbond	en	de	corporaties
waarbij	de	speerpunten	besproken	werden	waar	we	op	de	korte	termijn	samen	mee	aan	de	slag
gaan.	Te	noemen	zijn	het	planologisch	hard	maken	van	voldoende	woningbouwplannen,	goede
monitoring	en	inzicht	in	de	woningbehoefte,	de	woningbouwplannen	en	de	gerealiseerde
woningen.	En	natuurlijk	ook	hoe	om	te	gaan	met	de	rode	contour	om	het	bestaand	stedelijk
gebied.

Erfgoedparels	

De	provincie	Utrecht	is	bovengemiddeld	rijk	aan	gebouwde	monumenten.	Die	lust	brengt	ook
lasten	met	zich	mee.	Deze	bijzondere	objecten	dienen	immers	voor	de	lange	termijn	bewaard	te
blijven	en	het	liefst	toegankelijk	te	zijn	voor	een	groot	publiek.	Zo	mocht	ik	de	gerestaureerde
kerk	in	Nieuwe	ter	Aa	openen	na	een	flinke	restauratie	van	het	leiendak,	de	scheve	toren	en	het
glas	in	lood.	Met	een	stevige	subsidie	uit	het	fonds	Erfgoedparels	is	een	waardevol	monument
weer	in	goede	staat.	Het	was	bijzonder	om	in	een	Nederlands	Hervormde-kerk	achter	de	kansel
een	openingsspeech	te	mogen	houden	voor	de	vele	trotse	inwoners	van	Nieuwe	ter	Aa	en
omgeving.

Geen	woorden	maar	daden
Door	Marieke	Lejeune	-	Statenlid	en	fractievoorzitter

Voor	het	eerst	in	elf	jaar	draait	de	PvdA	weer	aan	de	knoppen,	we	zitten	weer	in	het	college!	Met
gedeputeerde	Rob	en	de	fractie	bestaande	uit	Julie,	Osman,	Wilma,	Annet,	Mohamed	en
ondergetekende.	Het	is	voor	mij	een	eer	dat	ik	fractievoorzitter	mag	zijn	van	dit	topteam.		

Na	de	verkiezingen	van	20	maart	was	daar	even	de	teleurstelling.	We	verloren	een	zetel	en
gingen	van	vijf	naar	vier.	Jammer	maar	zeker	geen	reden	om	bij	de	pakken	neer	te	zitten.	Er	is
genoeg	werk	aan	de	winkel,	de	provincie	Utrecht	is	prachtig	maar	kan	nog	veel	socialer	en
gezonder.	Bovendien	is	negativiteit	nooit	onze	sterkste	kant	geweest.	Dus	gaan	we	volle	bak
aan	de	slag	en	hebben	enorm	veel	zin	in	de	komende	vier	jaar.

Dat	de	PvdA	weer	meeregeert	is	mede	een	verdienste	van	de	vorige	fractie.	Die	heeft	de
afgelopen	vier	jaar	laten	zien	hoe	belangrijk	en	onmisbaar	het	PvdA-rood	is.	Ze	hebben	keihard
gewerkt,	lef	getoond	en	laten	zien	hoe	goed	het	met	ons	PvdA’ers	samenwerken	is.	Daar	gaan
we	ook	de	komende	vier	jaar	mee	door.	Er	ligt	een	prachtig	links	coalitieakkoord	waar	we	mee
aan	de	slag	mogen.	Maar	een	akkoord,	dat	zijn	maar	plannen,	voornemens....	Aan	onze	fractie
de	mooie	taak	om	erop	toe	te	zien	dat	die	woorden	de	komende	jaren	worden	omgezet	in
daden.

Een	dag	moet	36	uur	duren
Door	Osman	Suna	-	Statenlid

De	afgelopen	maanden	zijn	we	als	partij	erg	intensief	bezig	geweest	met	de	campagne.	“Na	de
Provinciale	Statenverkiezingen	zal	het	allemaal	rustiger	worden”,	zei	ik	thuis.	Was	dat	ook	zo?!

Al	in	het	voorjaar	van	2018	waren	wij	als	PvdA	in	de	provincie	Utrecht	bezig	met	de
voorbereidingen	voor	de	verkiezingen	van	de	Provinciale	Staten	in	maart	van	dit	jaar.	Al	voor	de
zomer	vonden	er	allerlei	commissies	plaats,	maakten	we	profielen	voor	de	kandidaten	en
voerden	we	individuele	gesprekken.	Maar	ik	moet	zeggen	dat	het	toen	nog	redelijk	rustig	was.

Na	de	zomervakantie	kwam	de	versnelling.	Het	verkiezingsprogramma	werd	uitgebreid
besproken,	het	campagneplan	werd	opgesteld	en	we	gingen	met	zijn	allen	aan	de	slag.	Zo	is	er
heel	veel	tijd	gestoken	in	de	campagne,	soms	ook	samen	met	meerdere	afdelingen.	Het	was
een	intensieve	en	waardevolle	periode.	Er	waren	vaak	dagen	dat	ik	dubbele	afspraken	had
staan	of	dat	ik	weer	eens	een	papa-dag	moest	inruilen	voor	de	campagne.		Na	de	verkiezingen
werd	het	alles	behalve	rustig.	Er	werd	druk	onderhandeld	voor	een	mooi	coalitieakkoord	en	toen
waren	daar	ook	nog	de	verkiezingen	voor	het	Europees	Parlement.			

Het	afgelopen	half	jaar	zijn	er	veel	dagen	geweest	waarop	mijn	nachtrust	en	wat	bij	ingeschoten
is	om	wat	tijd	te	winnen.	Die	beloofde	rust	na	de	verkiezingen	is	er	niet	helemaal	gekomen.
	Gelukkig	heeft	alle	inzet	wel	zijn	vruchten	afgeworpen.	In	maar	liefst	tien	van	de	twaalf
provincies	zit	de	PvdA	in	het	college	en	ook	in	veel	waterschappen	maken	wij	deel	uit	van	het
bestuur.	En	dan	de	verpletterende	uitslag	in	Europa	...	geweldig	om	dat	weer	mee	te	maken!

Binnenkort	begint	de	welverdiende	vakantie.	Ik	ga	mijn	best	doen	om	te	rusten	en	te	genieten
met	mijn	gezin	en	familie.	Ik	wens	jullie	allemaal	ook	een	hele	fijne	vakantie	toe.	Ik	zie	ernaar	uit
om	mij	na	de	vakantie	samen	met	de	fractie	weer	100%	in	te	gaan	zetten	om	onze	idealen	waar
te	maken	in	de	Provincie	Utrecht!
	

PvdA	wil	in	de	provincie	Utrecht	vooruitstrevend
landbouwbeleid
Door	Wilma	A.	de	Boer-Leijsma	-	Statenlid

Er	wordt	volop	gesproken	over	innovatief	landbouwbeleid,	maar	concrete	maatregelen	en
dappere	actiepunten	blijven	vooralsnog	uit.	De	PvdA	in	de	Provinciale	Staten	van	Utrecht	wil
aan	de	slag!	

Minister	Schouten	heeft	kortgeleden	haar	Landbouwvisie	gepresenteerd.	Er	staan	goede	ideeën
in,	maar	het	plan	is	weinig	concreet.	De	minister	lijkt	te	denken	'zolang	je	niet	kiest,	kan	je	nog
alle	kanten	op'.	De	PvdA	fractie	in	Utrecht	wil	in	de	provincie	Utrecht	alvast	aan	de	slag.	We
kunnen	het	ons	gewoonweg	niet	permitteren	om	nog	langer	te	wachten.

Het	huidige	landbouwbeleid	is	failliet	en	kent	alleen	nog	verliezers:	de	boeren,	de	natuur,	het
milieu	en	de	omwonenden.	Zo	kan	het	dus	niet	blijven.	De	achteruitgang	van	de	biodiversiteit
heeft	ook	invloed	op	ons	voedsel	en	dat	weten	de	boeren	ook.	De	PvdA	wil	beleid	dat	ervoor
zorgt	dat	de	boeren	een	fatsoenlijk	inkomen	hebben	en	dat	voedsel	betaalbaar	blijft.	Een
voorstel	hiertoe	is	in	de	maak.	

Het	landbouwonderwerp	is	nogal	gepolariseerd	en	waar	de	andere	partijen	uitgesproken	aan	de
ene	(CDA/VVD)	of	de	andere	kant	(PvdD/GroenLinks)	staan,	kan	de	PvdA	de	rol	nemen	om	de
kloof	te	overbruggen.	Gedacht	wordt	aan	een	strategisch	plan	met	vrijwillige	overeenkomsten
tussen	verschillende	betrokken	partijen	ten	gunste	van	duurzame	voedselvoorziening.	In	Utrecht
kunnen	we	starten	met	een	Provinciaal	Plan	voor	Voedselbeleid.	Hierbij	moet	de	hele	keten
betrokken	worden.	Ook	consumenten	hebben	hierbij	een	rol.	Denk	aan	lokale	consumptie	of
kiezen	voor	biologisch	geproduceerd	voedsel.	

Wordt	vervolgd!
	

Contact	met	de	fractie
Wilt	u	contact	opnemen	met	een	van	de	Statenleden	of	wilt
u	graag	weten	wie	wat	doet?	Kijk	dan	hier	
U	kunt	ook	altijd	contact	met	ons	opnemen	via	pvda@provincie-utrecht.nl

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	Voor	een	goede	ontvangst	voegt	u	pvda@provincie-utrecht.nl	toe

aan	uw	adresboek.
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